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● Bent checker op omkring økonomien (fx. pris på ost og rødvin). 
● Cafe-aften: Lotte arrangerer. Denne gang kan vi ikke lægge os op ad deltagerne i 

Perspektivplanudvalget. Måske kan Breddeudvalgets medlemmer selv tage rollen som bordformænd. 
● Vores oprindelige tanke var at arbejde med “Den lærende organisation”. Ordet optræder i Jesper 

Larssons oplæg. Bent finder ud af, om det er brugbart til kobling til cafeaften. 
● Bent følger op med DSvU kontoret, om der er styr på alt det administrative. 
● Bent følger op med DSvU kontoret vedr. evalueringsskema (SurveyMonkey). 

Ad	2)	Offentliggørelse	af	dansk	oversættelse	af	“Mit	Marketing	zum	Erfolg”	
● Claus har med Jørgen Korsgaards hjælp fået lavet den oversættelse af artiklen “Mit Marketing zum 

Erfolg”, som blev lovet på sidste års udviklingskonference. Lidt sent, men nu skal den ud. Artiklen 
ligger her: 
http://www.dsvu.dk/index.php?option=com_docman&task=doc_download&gid=2250&Itemid=616 

● Selvom der var stor tilfredshed med schweizernes foredrag, kan vi også se af tilbagemeldinger, at 
nogle har set deres bidrag som “en løsning”, og den er ikke nødvendigvis egnet til implementering i 
Danmark og slet ikke i små klubber. Derfor har Claus skrevet et sæt retoriske spørgsmål, der måske 
kan hjælpe deltagerne til at se foredraget med andre briller: 
http://www.dsvu.dk/index.php?option=com_agora&task=topic&id=4345&p=1&Itemid=821#p14111 

● Kan også bruges som input til seminaret - og spørgsmålene kan bruges til lægge op til en konstruktiv 
debat. 

● Claus lægger ind på www.dsvu.dk og offentliggør link på forum samt lægger op til debat. Vi kan 
stadigvæk tage den op som debatemne på konferencen. 

Ad	3)	Juniorlejr	
● intet nyt 

Ad	4)	Junior	arbejde	i	øvrigt	
● Jørgen er i færd med at skrive til de juniorer, som har vist interesse for at deltage i arrangementet. 
● En ide til overvejelse: Klubberne opfordres til at invitere deres juniormedlemmer med til 

Bredde/formandsseminaret. 
● Jugendvergleichstreffen. Skal vi sende en repræsentant eller to ned for at se, om det er noget, vi kan 

lære af? 

Ad	5)	Coachweekend	
● Vi planlægger, som om der som minimum vil være bevilling til et arrangement a la Trente Mølle. 
● Lotte kontakter deltagerne fra sidste år angående mulige emner. 
● Ellers ikke noget nyt. 

Ad	6)	Kommisorium	for	Bredde‐	og	udviklingsudvalget.	
● Afventer Claus’ artikel til NG. 

Ad	7)	Kort	beskrivelse	af	de	enkelte	medlemmer	i	Bredde‐	og	udviklingsudvalget	
● Send billeder til Claus. 

 
 



Side 3 af 3 
 

Side 3 af 1 
 

Ad	8)	Eventuelt	
 

● Efter seminaret skal vi mødes til evaluering, og kan ved samme lejlighed tage kommissoriet op. 
● Henning fra Skrydstrup svæveflyveklub og en junior fra samme klub er i gang med at oprette et 

samarbejde med efterskole i Vojens om et “svæveflyveteorilight-kursus” Vi afventer spændt. 
● Søren Zebitz fra PFG har arrangeret “ Videnskabernes dag” og har allerede et fint materiale klar. Det 

ville være oplagt at spørge ham/PFG til råds. Lotte tager kontakten. 
● Fyn er i gang den lokale ungdomsskole, hvor man også laver et S-teori Light, der ender med, at man 

tager miniprøven. Fyn har haft held til at inddrage juniorer som undervisere. 
● Den nye skolereform lægger op til  inddragelse af 3de-parter såsom erhvervsvirksomheder, 

foreninger etc. Svæveflyvning ligger lige til højrebenet mht. indspark i de naturvidenskabelige fag. 
● Jørgen melder afbud til Billinghus, Sverige pga arbejde. Bent overvejer at hoppe ind i stedet  
● Er der EGU-medlemsudviklingsseminar februar 2015 ? 

Ad	9)	Næste	møde	
● Som aftalt, hver mandag aften på Skype kl. 20.00, næste gang dog torsdag 25/9 kl. 20. Jørgen regner 

ikke med at kunne. 
 

Referent: 
Bent Karlsson 


